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Nadaljujmo 
boj za rešitev

Trsta DELO
glasilo KRI za slovensko narodno manjšino

UREDNIŠTVO in uprava: 34131 Trst,
Ul. Capitolina 3 - Telefon 44-046 in 44-047

DOPISNIŠTVO za goriško pokrajino:
34170 Gorica, Ul. XXIV. 
Telefon 24-36

Maggio 18 -

NAROČNINA: Letna 1000 lir, polletna 550
lir. Poštni tekoči račun: Trst 11/7000

Obnovljena izdaja - Leto XX. - Štev. 13 (723) TRST - 28. junija 1968 Posamezna številka 40 lir PetnajatdBevnik Spedii, in abb.
Quindicinale post. Gruppo II

Splošna protestna stavka v Trstu in vsej pokrajini

Konkretni predlogi komunistov
za rešitev tržaškega gospodarstva

Odpraviti je treba sedanji načrt CIPE in sestaviti nove predloge s pomočjo 
delavskih organizacij in krajevnih ustanov “ Ladjedelnici Sv. Marka je treba 
zagotoviti graditev sodobnih ladij in dati nove pobude za razvoj industrije v Trstu

V torek, 25. junija je bila v 
Trstu in vsej pokrajini splošna 
stavka. Ta je bil odločen pro
test proti nenehnemu slabša
nju gospodarskega položaja in 
krčenju zaposlitve. Splošno 
stavko so oklicale vse sindikal
ne organizacije. Ob 10. uri je 
bilo enotno zborovanje na Trgu 
Goldoni, na katerem so govo
rili predstavniki vseh treh sin
dikalnih organizacij : CGIL,
CISL in CCdL (UIL). Po zboro
vanju je bila povorka po glav
nih mestnih ulicah. Pred vlad- ^

no palačo je policija navalila 
na stavkajoče ter jih razpršila 
s solzilcem. Sprevod se je kljub 
temu nadaljeval in po odloč
nem nastopu sindikalnih vodi
teljev in naših parlamentarcev 
so se policijske sile umaknile. 
Naši parlamentarci so zahteva
li izpustitev aretiranih demon
strantov. Tako sindikalni vodi
telji kot naši parlamentarci so 
poudarili, da boj ne bo prene
hal, dokler ne bo sprejet pose- 

1 ben zakon za Trst.

Sporočilo Avtonomne tržaške federacije KRI
Avtonomna tržaška federacija 

KPI je v zvezi s poslabšanjem 
gospodarskega položaja ter v 
zvezi z dogodki, do katerih je 
prišlo pred dnevi v Trstu, ob
javila posebno sporočilo, v ka
terem med drugim poudarja, 
da so tržaški komunisti vedno 
javno obsojali odgovornost le
vega centra in Krščanske de
mokracije za postopno upada
nje tržaškega gospodarstva, 
hkrati pa so komunisti dajali 
konkretne predloge za rešitev 
krize.

Avtonomna tržaška federaci
ja KPI ugotavlja, da v seda
njih kritičnih dneh, ko hoče 
vlada s policijo prisiliti trža
ško prebivalstvo k molku, ko
munisti ponovno poudarjajo, 
da je podrejenost atlantskemu 
paktu, ameriškemu imperiali
zmu in politiki gospodarske 
skupnosti povzročila škodljive 
posledice za vsedržavno gospo
darstvo. za Trst pa resnično 
katastrofo.

Komunisti predlagajo slede
če nujne ukrepe za rešitev 
Trsta:

odpraviti sedanji načrt CIPE 
In sestaviti nove predloge s po
močjo delavskih organizacij in 
krajevnih ustanov;

zagotoviti ladjedelnici Sv. 
Marka graditev sodobnih ladij
' zgraditi naprave (dok) za po
pravila ladij in to na kraju, ki 
ne bo ogrožal obstoja ladjedel
nice Sv. Marka ;

ohraniti proizvodnjo v To- 
varni strojev Sv. Andreja;

— zgraditi tovarno velikih mo- ; 
torjev z vsemi določenimi od
delki in infrastrukturami ;
— odkupitev potrebnih zemljišč 
in to po neposrednih pogaja
njih s prizadetimi ;
— zgraditi infrastrukture, ki
so bile že pred več leti obljub
ljene in ki so dejansko po- | 
trebne ; |
— dati pobude za razvoj indu
strijske in obrtniške dejavno- ■ 
sti, ki je povezana z ladjedel- 
sko industrijo in pristaniškim 
prometom ;
— demokratizirati upravo pri
staniške ustanove in dati tej 
ustanovi sredstva, da bo lah
ko neodvisno odločala o svo
jem delovanju ;
— sprejeti in uresničiti nove 
pobude' IRI, ENI in ENEL na 
Tržaškem, da se omogoči indu
strijski razvoj ter zaposlitev 
mladine, delavcev, tehnikov in 
drugih izobražencev ;
— ustanoviti prosto cono, kot 
zahtevajo vsi gpspodarskf 
krogi ;
— omogočiti večjo demokraci
jo in svobodo na delovnih me- 
stih ;
— povečati plače in omogočiti 
delavcem in njihovim druži
nam dostojnejše življenje;
— poveriti deželi potrebno av
tonomijo, da bo v večji meri 
sodelovala pri gospodarskem 
razvoju.

Tržaški komunisti potrjujejo 
veljavnost bistvenih točk svo
jega programa ter ponovno 
poudarjajo svojo pripravlje
nost, da sodelujejo z delavci in 
vsem prebivalstvom v borbi za 
rešitev Trsta.

Na Trgu Barriera v Trstu prejšnji petek popoldne. Posebna skupina orožnikov razganja demonstrante. Avto
busi so služili kot učinkovita barikada proti policijskemu navalu

Značilna barikada na Trgu Barriera

Zaradi izjemnih razmer in 
tudi zaradi nepremostljivih 
tehničnih ovir je oblika današ
nje številke drugačna od obi
čajne. Zato smo danes opusti
li tudi goriško kroniko.

Policija brezobzirno nastopa proti mladim demonstrantom in proti dru
gim osebam na mestnih ulicah in trgih. Brezobzirnost dostikrat povzroči 
nerede. Državljan zahteva delo, policist pa ga napada. Toda z napadi se 
ne rešuje pereča vprašanja, ne prispeva k pomiritvi duhov! (Gornja slika 
je bila posneta dne 22. junija na Trgu Barriera v Trstu, kjer so policisti 
v popolni bojni opremi s sozilcem razpršili demonstrante. Na desni strani 

slike je videti dim, ki ga povzročajo sozilne bombe)
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Trst odločno protestira 
proti krčenju zaposlitve

Tržaška kriza prehaja v akut
no fazo. V zadnjem tednu se je 
stavkovno gibanje stopnjevalo in 
je zajelo razne proizvajalne kate
gorije. Industrijski delavci, pred
vsem pa delavci ladjedelnice Sv. 
Marka, so bili skoraj vse dni na 
ulicah. Vznemirjenost je čedalje 
večja. Tudi mladina je stopila 
na ulice ter protestirala. Toda ti
sti, ki so v prvi vrsti poklicani, 
da se zavzamejo na pristojnih 
mestih, tudi v Rimu, so ostali 
gluhi in slepi. Mislijo, da bodo 
s policijsko silo rešili pereča vpra
šanja.

Pretekli četrtek je bil odprt 
tržaški mednarodni velesejem. 
Odprt je bil v znamenju obsto
ječe krize. Množica delavcev je 
zapustila tovarne ter prišla pred 
velesejem. Velesejemsko razstavi
šče je bilo obkoljeno z izcedno 
številnimi policijskimi oddelki. Iz 
Rima se je pripeljal minister An
dreotti. Morda je pričakoval, da 
ga bodo sprejeli z največjimi 
častmi. Pa je bilo drugače. Nje
govi spremljevalci so ga vtihota
pili skozi stranska vrata. Med nje
govim sicer kratkim in nervoz
nim govorom so zažvenketale ši
pe na nekaterih oknih osrednje
ga velese j miskega poslopja. Do te
ga je prišlo po krivdi policistov. 
Ti so začeli izzivati stavkajoče 
delavce. Raztrgali so nekaj trans
parentov. Samo discipliniranosti 
delavcev se je zahvaliti, da m 
izzivanje privedlo do hujših po
sledic.

Množica delavcev je po otvo
ritvi velesejma odkorakala v sre
dišče mesta. Pol dneva je bil sko
raj ves mestni promet ustavljen. 
Proti večeru je policija začela 
razganjati mladino, ki je prote
stirala. Demonstrante je razprši
la s pomočjo solzilnih bomb. A- 
retiranih je bilo večje število mla
dincev, ki pa so bili na zahtevo 
senatorja Pavla Seme in poslan
ca Albina Škerka izpuščeni iz za
pora.

Naslednji dan so se manjše de
monstracije nadaljevale in polici
ja je priprla večjo skupino mla
dincev. Hudo razburjenje je po
licija povzročila s tem, da je več 
mladincev aretirala na domovih.

Še pred začetkom demonstra
cij je komunistična skupina v po
krajinskem svetu zahtevala raz
pravo o perečih gospodarskih 
vprašanjih tržaškega mesta. De
mokristjani so tej zahtevi naspro
tovali. Po njihovem mnenju, naj 
bi pokrajinski svet razpravljal o 
gospodarskih vprašanjih šele na 
prihodnji seji, ki bo 8. juliia. Ze
lo čudno je to zadržanje. Kljub 
temu je načelnik komunistične 
skupine v pokrajinskem svetu 
tov. Colli orisal stališče komu
nistov, polemiziral z demokristja
ni in socialisti, ki trdijo, da so 
sklepi CIPE pozitivni. Da to ni 
res, tako je dejal vodja komuni
stične skupine, potrjuje stavke 
delavcev in demonstracije po 
mestnih ulicah. V zadnjih štirih 
letih se je število zaposlenih v 
Trstu zmanjalo za 10.000. Samo 
v kovinarski stroki je sedaj 2.500 
delavcev v manj kot leta 1964. 
Ladjedelnica Sv. Marka, ki je bi
la nekoč največje tržako indu
strijsko podjetje in ponos me
sta, zaposluje danes le še 1497 
delavcev in po načrtih CIPE naj 
bi to ladjedelnico popolnoma uki
nili.

Pretekli petek so svetovalci 
KPI zapustili sejo tržaškega ob
činskega sveta, ker je župan v

Demonstracija proti zgrešeni politiki, proti sklepom CIPE, ki povzročajo pogubonosne posledice.

zvezi s sedanjim stanjem v Trstu, 
dal nezadovoljiv odgovor, župan 
je samo priznal, da so bile sicer 
ugotovljene določene pomanjklji
vosti, toda v bistvu je zagovarjal 
načrte CIPE.

Na seji obč sveta v Miljah, ki 
je bila pretekli petek, je bila 
na dnevnem redu razprava o 
vprašanjih, ki so v zvezi s sklepi 
CIPE. Na seji je bila odobrena 
resolucija, ki ugotavlja, da se je 
gospodarsko stanje poslabšalo 
zaradi ukrepov v škodo ladjedel
ništva. Resolucija, zahteva, naj 
vlada in deželna uprava preučita 
načrte CIPE na podlagi predlo
gov sindikalnih organizacij.

Tudi občinski odbor v Zgoniku 
je na seji, ki je bika pretekli 
čertek odobril resolucijo, ki po
ziva vlado in deželno upravo, naj 
se zavzameta za spremembo načr
tov CIPE. Občinski odbor ugo
tavlja med drugim u? lUvHa da 
se stalno veča breznoselnost, da 
sklepi CIPE negativno vplivajo 
na ladjedelniški sektor.

Te dni je bila v Trstu parla
mentarna delegacija KPI. Sreča
la se je z delavci

V sredo ie bila na sedežu fe
deracije KPI v Trstu tiskovna 
konferenca, na kateri so naši par
lamentarci ponovno objasnili sta
lišča komunistov glede rešitve 
krize v Trstu.

Tržaška mladina zelo občuti posle.lice gospodarske krize. Zato je ra- Zoorovanje delavcev na sedežu CGIL. Sporočila, ki so jih sindikalni
zumljivo, da demonstrira po mestnih ulicah. S policijskimi nastopi se ne voditelji prisnesli iz Rima, so jih močno prizadela, a ne demoralizira

rešujejo pereča vprašanja! la. Sklenili so, da hodo nadaljevali odločen boj

«
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Vlada hoče s policijo prisilili Tržačane h molku

Mogočna delavska povorka na Korzu. Množica je vzklikala: «San Marco», «San Marco», 
«Hočemo delo!», «Dovolj je obljub!», «Hoče no ladjedelnice, ne obljub!». V zadnjih štirih 

letih se je število zaposlenih v Trstu znižalo za 10.320 enot

Na Velikem trgu se je povorka ustavila. Toda iz vladne palače so pridrveli policisti in začeli 
napadati demonstrante. Položaj je postal zelo lapet. Prišlo je do pretepov. En delavec je

težje ranjen ob ežal sredi trga

Prizor iz sobotnih dogodkov na tržaških ulic ih. Policisti v bojni opremi razganjajo mla
dino, ki demonstrira

Policisti so demonstrante na Velikem trgu razpršili s pomočjo sol žilnih bomb. Ranjenega 
delavca so odpeljali v bolnišnico. Prvo pomoč so mu nudili tovariši že na kraju, kjer je obležal

Mogočno delavsko zborovanje na Goldonijevem trgu
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Zgrešena politika vlade 
je privedla tržaško gospodarstvo 
v hudo in nevarno krizo

Ladjedelnica Sv. Marka in z 
njo celotno tržaško gospodarstvo 
je po krivdi zgrešene politike vla
de levega centra in pogubonosnih 
načrtov CIPE v zelo hudi krizi. 
Vlada je odvrgla krinko. Obelo
danjene so skrajno resne per
spektive. Volitve so mimo in v Ri
mu mislijo, da ni pričakovati 
resnih reperkusij.

Med razgovori, ki so jih imeli 
tržaški sindikalisti v Rimu, je 
prišlo na dan naslednje:

Tovarna velikih motorjev ne bo 
še zgrajena. Zemljišča, na kate
rem naj bi bila zgrajena, niso še 
začeli zravnavati. (Mi, ki živimo 
na Tržaškem smo to vedeli že 
prej in res ni bilo potrebno, da 
to vest sporoče visoki rimski 
funkcionarji! Op. uredn.) Zaradi 
tega ni moč pričakovati, da bi 
tovarna pričela obratovati pred 
letom 1972.

Nova tovarna ne bo imela lastne 
livarne, kar pomeni, da ne bo ta
ka, kot so jo svojšas napovedova
li prvaki levega centra.

V tovarni velikih motorjev — 
ako bo zgrajena — ne bo zapo
slenih od 2.100 da 2.200 delavcev 
kot so to prvotno zagotavljali 
razni ministri in drugi veljaki le
vega centra. Izvedenci in sindika
listi menijo, da bi v novih obratih 
ne mogli najti zaposlitve niti vsi 
delavci sedanje tovarne strojev 
Sv. Andreja, ki bi po pogubo
nosnih načrtih CIPE prenehala 
obratovati. In teh je 1.700. Ako 
se upošteva še dejstvo, da bi 
prišlo iz Turina okrog 300 tehni
kov, potem je stvarnost še bolj 
jasna.

Ladjedelnica Sv. Marka ne bo 
prejela novih naročil. Prihodnje
ga avgusta naj bi namreč začeli 
z delom za preureditev obrata, v 
katerem bodo v bodoče popravlja
li stare ladje. To je v hudem pro- 
tislovju z raznimi obveznostmi, ki 
so jih svojčas sprejele pristojne 
oblasti. Prav tako je v protislovju 
s trditvami, ki so jih prvaki le
vega centra svojčas venomer po
navljali. namreč s tem, da bo 
ladjedelnica Sv. Marka obratova
la vsedotlej dokler ne bodo 
ustvarjeni pogoj za preusmeritev 
delavcev ladjedelnice v nove 
obrate.

Graditi naprave za popravljanje 
starih ladij sredi ladjedelnice po
meni odvzeti sedanji ladiedelni- 
ci vsakršno možnost, da bi bodo
če, v drugačnih pogojih seveda, 
lahko ponovno izdelovala ladje.

Tudi gradnja obratov za čišče
nje petrolejskih ladij je v veli
kem zastanku. Pravzaprav teh del 
niso še niti začeli. Sicer pa bi 
v tem obratu našlo zaposlitev 
zelo malo delavcev.

O podjetju «Stabilimenti Mec
canici Triestini» se sedaj sploh ne 
govori. Svojčas so v nekaterih 
krogih zatrjevali, da bodo v obra
tih zaposlili nadaljnjih 150 delav
cev. Kaže, da je padlo tudi upa
nje, da bodo v teh obratih po
novno zaposlili tiste delavce, ki 
so bili svojčas odpuščeni.

«Italcantieri», ki naj bi po na
povedih krajevnih demokristjan- 
skih prvakov absorbirala 1200 
delavcev ne daje skoraj nobenega 
upanja. Kljub sporazumu, ki je 
bil sigliran novembra, vladne o- 
blasti in IRI zavračajo zahteve 
po objasnitvi organikov v posa
meznih podietjih z državno ude
ležbo in IRI, ni v stanu, da bi 
danes objasnila, kaj namerava u- 
k reniti.

Tudi usoda Tržaškega arzena
la je vse prej kot jasna. Ni zna
no, koliko ladij, ki dovažajo pe
trolej za naftovod, potrebuje po
pravil.

Taka je torej stvarnost, take so 
vesti, ki so jih tržaški sindika
listi prinesli iz Rima. Ta stvar
nost pa postaja toliko bolj resna, 
ko se ve, da ni nobenih izgledov, 
da vlada in IRI nameravata spre
meniti načrte CIPE.

Kaj menijo prizadeti delavci o 
vsem tem?

Gino Fontanot, član notranje 
komisije FIOM-CGIL v ladjedel
nici Sv. Marka tako'e pravi :

«Načrt CIPE je izven vsake 
stvarnosti. Uresničevanje teh 
načrtov je negativno. Načrt ne 
upošteva razvoja pomorstva, ne 
razvoja mednarodnega premeta. 
Zato je treba nadaljevati boj, e- 
noten boj vsega Trsta, saj ni še 
vse izgubljeno. Potrebne so širše 
akcije, potrebna je širša solidar
nost vsega mesta, vseh strank 
Spremenitev načrtov CIPE bi o- 
mogočila ponovno poživitev trža
škega gospodarstva. Zdi se pa, 
da se tega pomena tržaško pre
bivalstvo ne zaveda v dovoljni 
meri, da se ne zaveda dejstva, 
da je odločna borba za rešitev 
ladjedelnice Sv. Marka v inte
resu vsega mesta.»

Bruno Petronio, član iste no
tranje komisije pravi: «Ne gre 
le za solidarnost z borbo za ohra
nitev ladjedelnice Sv. Marka, gre 
tudi za to da se reši celotno go
spodarstvo Trsta. Vse delegacije, 
ki so bile doslej sprejete pri o- 
blasteh, so poslušale refren : načr
ti CIPE so dobri. Tisti, ki so iz
javljali, da so pripravljeni poma
gati delavcem v boju vsaj za za
gotovitev dejavnosti ladjedelnice 
do leta 1970, ali vsaj za delno

zagotovitev tega cilja, naj bi se
daj prešli od besed k dejanjem. 
Vsakdo naj sedaj sprejme svo
jo odgovornost.»

Giuseppe Antoniutti, član no
tranji komisije CCdL v ladjedel
nici Sv. Marka pa meni: «Bor
ba bi morala zajeti vse sektorje 
ter privesti do splošne stavke in 
celo do zasedbe ladjedelnice. Pri
čakujemo sodelovanje vsega me
sta, podporo deželnega, pokrajin
skega in občinskega sveta. Gre 
za odločilen trenutek borbe za 
spoštovanje obveznosti, ki so jih 
sprejeli izdelovalci načrtov CIPE. 
Ladjedelnici Sv. Marka je treba 
zajamčiti delo do leta 1970. Lad
jedelnica Sv. Marka ima možnost, 
da gradi ladje ter da vzdrži kon
kurenco».

Tako pravijo sindikalisti,/ ki, 1 
tolmačijo mnenje delavcev, včla
njenih v različne strokovne orga
nizacije.

Komunistična partija je zadol
žila svoje predstavnike v vseh 
izvoljenih tPlesih, naj se odločno 
zavzamejo za stvar, borbe delav
cev. Z delavci je povsem soli
darna.

Tradicionalni festival Dela 
v Dolini bo 3., 4. in 5. avgu
sta. Spored prireditev bomo 
objavili v prihodnji številki.

Prihodnjo nedeljo, t. j. 7. 
julija bo praznik komunistič
nega tiska tudi v Doberdobu. 
Gostoval bo znani ruski pe
vec VLADIMIR.

Sporočilo deželnega 
komiteja KPI

Vodstvo deželnega komiteja KPI i 
je proučilo politični položaj v zvezi 
z boji, ki so v teku, s posebnim 
ozirom na položaj v Trstu in v 
zvezi z namenom Krščanske de
mokracije, Enotne socialistične 
stranke in republikancev, da obno
vijo levi center v deželi. Ta namen 
je v polnem nasprotju z usmerit
vijo, ki so jo pokazali volilni izidi 
19. in 26. maja.

Vodstvo deželnega komiteja KPI 
ugotavlja,, da tudi tako imenovani 
pogoji, ki jih postavljajo socialisti 
za vstop v novo deželno vlado, niso 
v skladu z zahtevami delavcev in 
mladine.

Glede sestave začasne osrednje

Stoletnica 
šole v Trebčah

Učiteljstvo in učenci osnov
ne šole iz Trebč vabijo na pro
slavo stoletnice šole, ki bo v 
nedeljo, 30. junija ob 16. uri 
v prostorih prosvetnega dru
štva Primorec.

Obenem vabijo na ogled 
razstave šolskih izdelkov in 
spominske razstave «100 let 
osnovne šole», ki bo odprta 
isti dan od 11. ure dalje.

Po šolski prireditvi nadalju
je kulturni program prosvetno 
društvo Primorec z nastopom 
domačega pevskega zbora in 
godbe na pihala.

vlade vodstvo deželnega komiteja 
KPI poudarja: imenovanje take
vlade bi pomenilo samo zavlačevar 
nje obstoječega stanja.

Izjava deželnega vodstva KPI zà 
Furlanijo-Julijsko krajino se dotika 
tudi vprašanj, ki so v zvezi s po
skusi imenovanja poslovne ali za
časne rimske vlade. Vodstvo komi
teja meni, da bi z začasno vlado 
samo podaljšali obstoječe stanje, 
oddaljili usmeritev, ki jo zahtevajo 
volvci, t.j. preusmeritev na levo.

Samo s preusmeritvijo na levo 
je moč rešiti vprašanja, kakršna 
so n,pr. vprašanja ladjedelnice Sv. 
Marka in celotnega tržaškega go
spodarstva, vprašanja tovarne Sol- 
vay v Tržiču, delavskih razmer, 
razvoj kmetijstva in gorskega go
spodarstva, šolstva, pa tudi vpra
šanja, ki so v zvezi z izseljevanjem, 
vojaškimi služnostmi na področju 
dežele, katere prav v zadnjem ča
su vojaške oblasti razširjajo.

Vodstvo deželnega komiteja KPI 
je izrazilo polno podporo enotnim 
bojem delavcev. Parlamentarce, ki 
so bili izvoljeni na področju dežele 
in pa deželne svetovalce je zadol
žilo, naij odločno zagovarjajo stali
šča stranke.

DELO
glasilo KPI za slovensko 

narodno manjšino 
Direktor Marija Bemetič 

Odgovorni urednik 
Anton Mirko Kapelj 

Tisk: Tip. Riva - Trst - Ul. 
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Festival Dela v Zgoniku

Od 15. do 17. junija je bil v 
Zgoniku festival Dela. Kljub ne
stalnemu vremenu so prireditve 
prav dobro uspele. Prvi večer je 
nastopil znani ansambel Lojzeta 
Slaka iz Ljubljane. Isti ansambel 
je nastopil tudi v nedeljo popol
dne. V nedeljo sta nastopila pev
ski zbor Rdeča zvezda iz Saleža- 
Zgonika in pevsko-glasbena sku
pina iz Podlonjerja. Slednji je 
izvajal svoj spored tudi v pone
deljek zvečer.

V nedeljo popoldne je bilo zbo
rovanje. Govorili so: poslanec Al
bin škerk, deželni svetovalec inž. 
Antonino Cuffaro in zgonišlki 
podžupan dr. Jan Godnič.

Tovariši iz zgoniške občine za

služijo, da jih javno peh/alimo. 
Po njihovem prizadevanju je ce
loten program festivala potekal 
v naj lepšem redu. Tovariši so z 
dejanji še enkrat potrdili svojo 
zvestobo Delu, slovenskemu gla
silu KPI, ki je obenem tudi njiho
vo glasilo.

Prisrčno zahvalo dolgujemo tu
di vaščanom iz Briščkov, ki so ta
ko lepo sprejeli člane ansambla 
Lojzeta Slaka, jim nudili udobno 
prenočišče ter jim omogočili o- 
gled znamenite jame.

Tudi sekcija komunistov iz zgo
niške občine se vaščanom iz Brišč
kov in vsem, ki so prispevali k 
uspehu festivala, toplo zahva
ljuje.

Dvoličnost goriške SDZ
Kot poroča krajevno časopisje, 

je bil dne 12. maja sestanek širšega 
posvetovalnega organa goriške 
Krščanske demokracije. Sestanka 
so se poleg prvakov vodstva stran
ke udeležili tudi občinski in pokra
jinski upravitelji.

Prvaki KD so govorili o protosin- 
hrotronu, cestnem omrežju, kmetij
skem sektorju itd.. Nihče izmed 
njih pa ni niti zinil o «obveznosti» 
do slovenske narodne manjšine. Ta 
molk je še toliko bolj čuden, če 
pomislimo, da so na sestanku bili 
prisotni tudi «slovenski člani» KD 
kot dr. Sfiligoj, dr. Bratuž, štever- 
janski župan Klanjšček in podžu
pan Terpir.

Nedvomno se volivcem lipove ve
jice zdi čudno to, c'a sedijo gori 
ški predstavniki SDZ kot «polno
pravni» člani KD na nekem pokra- 
jinskem sestanku te stranke, ki je 
koncev stoodstotno italijanska Za 
deželne volitve pa so prav ti slo
venski prvaki «učili», da ne sme 
noben zaveden Slovenec glasovati 
za italijanske stranke.

Mi se temu obnašanju «veljakov» 
goriške SDZ ne čudimo, saj smo 
žc neštetokrat poudarili, da hoče 
goriško vodstvo SDZ pripeljati Slo
vence v objem nacionalistične

O poteku velike manifesta
cije v Doberdobu bomo poro
čali prisodnjič. Prosimo za ra
zumevanje.

Uredništvo

krščanske demokracije. To našo 
trditev so dokazala dejstva sama. 
Kot v preteklosti je tudi letos vod
stvo goriške SDZ za parlamentar
ne volitve poklonilo slovenske gla
sove KD, teden dni kasneje pa je 
učilo goriške Slovence, kako naj 
glasuje «slovensko». Danes so ti 
ljudje spet presedlali s stolice «slo
venstva» na stolček krščanske de
mokracije (vse kaže, da je ta udob
nejši). Vodstvo SDZ je torej v pi
člem mesecu kar dvakrat menjalo 
svojo «politično linijo». Preleviti se 
iz «čistokrvnega Slovenca» v člana 
KD v roku štirinajstih dni je zares 
«dokaz» velike dinamičnosti.

Pri pokrajinski upravi v Trstu se 
je sestala posebna komisija, ki pro
učuje načrte za gradnjo novih cest
nih zvez med Trstom in Dolino. 
Komisija se je lotila proučevanja

ceste, ki bo zelo potrebna zaradi no
ve tovarne pri Boljuncu.

Ta teden je bil na tržaški pokra- 
ijnski upravi poseben sestanek, ka
terega se je udeležil tudi dolinski 
župan Dušan Lovriha.

Umrl je 
tovariš Gobbo 

iz Sesljana

Prejšnji teden je umrl tovariš Ar
turo Gobbo iz Sesljana. Star je bil 
77 let. Pokojni tovariš je bil po 
rodu Furlan, toda že kot mladenič 
se je priselil v Nabrežino, kjer je 
našel zaposlitev v kamnolomu.

Med prvo svetovno vojno je kot 
avstro - ogrski vojak prišel v rusko 
ujetništvo, ikjer se je seznanil z re
volucionarji, s katerimi je sodeloval 
tudi v zgodovinskih dneh oktobra 
1917.

Po končani vojni se je vrnil v 
Nabrežino. Z veliko zavzetostjo je 
govoril o oktobrski revoluciji, o 
Sovjetski zvezi, o socializmu. Kjer 
je mogel je širil ideje velikega Ok
tobra, ideje socializma. Zato pa so 
ga kasneje fašisti nenehno prega
njali in mnogpkrat je bil tudi v 
ječi.

Tovariš Arturo Gobbo je užival 
velik ugled v vrstah nabrežinskih 
dèlavcev in protifašistov. Kot do
sledni revolucionar je tudi v naj
težjih dneh ostal iskren prijatelj 
Slovencev. Sodeloval je tudi v osvo
bodilnem gibanju. Tudi njegovi dve 
hčeri sta sodelovali v tem gibanju.

Člani sekcije KPI v Šasijami se 
klanjajo spominu pokojnega tova
riša in obenem izrekajo občuteno 
sožalju žalujoči družini.


